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Referat 

 

Dagsorden  
 FREDERICIA  

 K O M M U N E  

 
 

Møde i Handicaprådet 

 

Deltagere: 

Peder Tind, Bente Ankersen, Susanne Eilersen, Dorte S. Jensen, Niklas Andersen, Børge Larsen, Brian Sørensen, 

Jan Filbært, Holger Torp, Henriette Korf Graversen og Pia Lindegaard Nielsen (Sekretær) 

 

Afbud: Belinda Møller Videsen, Connie Maybrith Jørgensen 

 

 

Dagsorden Tid  Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

 

      2½ min Punkt 3 udskydes 

 

Godkendt 

 

2. Godkendelse af referat 

 

Bilag 1: Referat  

 

      2½ min  

Godkendt 

3. Handicaprådet bedes komme med input til 

udkastet til et uvisiteret §104-tilbud på 

botilbuddene 

 

Oplæg v. Holger Torp, chef for Voksen 

Handicap 

 

30 min Udskydes 

4. Handicapprisen 2021 

 

- Nominering af kandidater til 

handicapprisen samt indstilling af vinder 

til Senior- og Handicapudvalget 

 

- Overrækkelsesarrangement 

 

 

Bilag 2: Indstillinger  

 

– Der er indstillingsfrist d. 5.nov. Opdateret 

bilag sendt mandag d. 8. nov. 

 

20 min  

Vedr. Handicapprisen 

Blandt de indstillede kandidater til 

handicapprisen beslutter Handicaprådet 

at nominere følgende:  

East couast sufers, Fredericia 

Tegnsprogsforening og Natasja Dini  
 

Handicaprådet indstiller at Senior- og 

Handicapudvalget vælger East couast 

sufers, som vinder. 

 

Begrundelse: 

Det er et nytænkende tiltag, der bygger 

videre på den inkluderende infrastruktur 

i kanalbyen. De er med til at binde 

midtbyen sammen på land og på vand – 

også for ”os der er lidt skæve”. 

Mødetidspunkt:  

kl. 17-19 

Mødedato:  

9.11.21 

Mødested: mødelokale 117 
 

  

Handicaprådet 

  

 

  X 
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Det er prisværdigt at erhversdrivende 

også indrager mennesker med handicap i 

aktiviteter. 

 

Brian Nupnau har skrevet en god 

indstilling, hvor man får en tydelig 

fornemmelse af, hvad tilgængelighed til 

vandaktiviteter betyder. 

 

Der skal udarbejdes en film om 

vinderen.  

Ide: Kunne man få klip fra 

DanmarkCtv?  

- Pia spørger 

 

Vedr. overrækkelsesarrangemet 

På overrækkelsesarrangementet 

præsenteres de tre nominerede – og 

vinderen overrækkes Handicapprisen. 

 

Der er lagt op at arrangementet afholdes 

sammen med markereing af uddelingen 

af §18-midler 

 

Der er lagt op til, at der kommer et 

musikindslag: 

Har forhørt os på Stoppestedet, hvor de 

har en sammenspilsgruppe og 

”Unoderne” på Proaktiv. 

 

Ide: Kan Natasja Dini (nomineret) 

kommet og optræde med sit 

sammenspilshold? 

- Niklas spørger. 

 

 

Sted: Lokale 119 på Rådhuset 

Tid: 14.30-16 

 

Drøftelse af coronasituationen ift. 

gennemførelse af arrangement. 

 

Forslag: Coronapas for deltagelse 

 

Sidste år lavede vi tre modeller pga. 

corona:  
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1. Vi gennemfører et fysisk 

fællesarrangement 

 

2. Vi deler arrangementet op i 

to:  

1. arrangement vedr. §18-

midler. - Pause hvor der 

sprittes af og luftes ud. 2.  

Arrangement vedr. 

Handicaprisen 

 

3. Der gøres opmærksom på 

uddelingen af §18-midler i en 

pressemeddelelse og 

handicapprisen markeres med 

en film. 
 

 

Handicaprådet lægger op til, at 

arrangementet følger model to: Opdelt 

§18/Handicappris. Dette ud fra et 

forsigtighedsprincip. 

 

5. Formandsskabets oplæg til en ny 

forretningsorden 

 

Bilag 3: Udkast – forretningsorden og 

vedtægter 

 

 

20 min Ændringen i rådets sammensætning ift. 

den politiske repræsentation: Potikere 

repræsentere fagudvalg (ikke parti). 

 

Handicaprådet godkender udkast 

 

Vedtægterne kan ikke nå at blive 

indstillet til godkendelse i Byrådet forud 

for konstitueringen af et nyt 

handicapråd. Derfor er der blevet 

indsendt en opfordring fra 

Handicaprådet til 

konstitueringsprocessen: 

 

”Handicaprådet opfordrer til en 

ændring i den politiske repræsentation i 

Handicaprådet således, at de politiske 

repræsentanter repræsentere 

fagudvalgene.  

Handicaprådet foreslår repræsentation 

fra følgende fagområder: Børn, Unge og 

Familie, Social og Handicap, 
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Beskæftigelse, Teknik og Miljø, Kultur 

og Fritid. Dette med fokus på børn, unge 

og voksne med forskellige handicap 

samt at sikre tilgængelighed i byen”. 
 

 

6. Høring: Ramme for Pårørendesamarbejde - 

Handleplaner  

 

Formålet med handleplanen er at styrke: 

- Et anerkendende samarbejde om borgerens 

liv 

- Gensidige kontakt 

- Gensidig tillid 

 

 

Bilag 4: Udkast til handleplan 

Bilag 5: indblik i tids- og procesplan 

Bilag 6: Ramme for Pårørendesamarbejde 

 

25 min Henriette:  

Udkastet til handleplaner er lavet med 

afsæt i rammen for 

Pårørendesamarbejde. Handleplanerne 

er formuleret baggrund af input fra 

pårørende ved samarbejdarrangement i 

september. 

Handleplanerne er en opsummering af 

de input, vi fik. 

 

Handleplanerne er vores arbejdsplan for 

det næste år i overskrifter. Det er et 

dynamisk dokument, hvor der vil ske 

justeringer, som vi bliver klogere. ”Intet 

er hugget ud i sten”  

 

Høringssvar fra Handicaprådet:  

Det er et godt udkast, som sætter fælles 

rammer for samarbejdet. Det er 

Handicaprådet overbevisning, at 

handleplanerne kan være med til at 

understøtte gode dialoger og styrke 

kommunikationen. Det kan medvirke til 

en bedre forventningsafstemning, 

således at færre misforståelser opstår. 

 

Foreslag til skommunikationværktøj: Et 

digitalt årshjul. Inspiration fra Horsens. 

Materiale videregivet til Henriette, 

Holger og Pia. 

 

7. Orientering vedr. udvalgssager som har 

relevans for Handicaprådet v. 

udvalgsrepræsentanter 

 

Oplæg: 

 

Social- og Beskæftigelsesudvalget v. Peder Tind: 

 Det Rummelige Arbejdsmarked - 

Evalueringsrapport 2021 

10 min  

Social- og Beskæftigelsesudvalget v. 

Peder Tind  

 

Vedr. Det rummelige arbejdsmarked: 

Satspuljeprojekt som 11 byer har været 

med i. 
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 Behandling Beskæftigelsesplan 2022 

 

Sundhedsudvalget v. Susanne Eilersen: 

 Status på Sundhedshuset 

 Status på arbejdsprocessen for ”Fredericia 

for Livet” (sundhedspolitikken) 

 

Senior- og Handicapudvalget v. Bente Ankersen. 

 

-  

 

Sagerne kan læses på fredericia.dk 

 

Opgave: Der er for få på landsplan, der 

har et handicap, der er i beskæftigelse. 

Det skal ændres Det rummelige 

arbejdsmarked.  

 

Den læring man fik fra projektet skulle 

implementeres i driften.  

 

Oplyse virksomheder om ordninger og 

muligheder ift. ansættelse af mennesker 

med forskellige handicap. 

 

Vedr. Beskæftigelsesplan: 

Bekæftigelsesplan for 2020, 2021 og 

2022  sammennhængskraft i 

indsatsplaner, der bygger videre de 

planer, der er lagt. 

 

Beskæftigelsesplan 2022 er vedtaget i 

SOB – skal godkedes i Byrådet. 

 

Social- og Beskæftigelsesudvalget er 

nysgerrige ift. hvordan vi kan få bragt 

mere høring i spil og få flere 

borgerstemmer med i processen. 

 

Spørgsmål fra Handicaprådet: Hvordan 

ser det ud med job i kommunen? til 

mennesker med handicap  

 

Svar: Vedtog i 2021 Kommunalt 

fleksjob. Her blev der sat penge af til 

løsning, så kommunen kan gå forrest.  

 

Bemærkning: Tilgængelighed til job. 

Her er det væsentligt også at tænke i 

infrastruktur. 

 

Beslutning: Følge op på hvordan det ser 

ud med beskæftigelse i kommunen vedr. 

job til mennesker med forskellige 

handicap. 

 

 

Sundhedsudvalget v. Susanne Eilersen 

 

Vedr. Lægevagten  
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Vi troede, at vi havde en lægevagt i 

Fredericia. Den lukkede ned pga. 

corona. I dag sidder der læger i lokaler 

på Sundhedshuset og tager telefoner, 

men borger kan ikke møde op. 

 Det er kontrakt brud.  

Sundhedsudvalget tager det op på næste 

møde. 

 

Vedr. Status på Sundhedshuset 

- Om lidt åbner gynægologen i 

Sundhedshuset.  flere speciallæger i 

huset; dækker ambulante undersøgelser 

og behandlinger. 

 

- Renovere lokaler til kommunal 

tandplejen (herunder specialtandpleje og 

socialtandpleje). OG til psykiatrien 

(kommunal og regional), så de kan flytte 

ind i starten af 2023 

  

- Der er afsat 2,5 mio til kunst sammen 

med statens kunstfond. 

 

- Mammografi og blodprøvetagning er 

ikke helt på plads 

 

- varmvands bassinnet  tunge døre, det 

gøres der noget ved. 

 

- Spørgsmål vedr.træningskøkkener, 

hvor borgere trænes i at lave mad 

 

- lægger lokale til regionens 3. 

vaccinestik frem til uge 47. 

 

 

8. Nyt fra forvaltningen v. Henriette korf 

Graversen 

 

5 min  

Vedr. Corona:  

 

Forvaltningen har genoptaget corona 

taskforcen. 

 

- Vejledninger genopfriskes 
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- Samler løbende op på nyheder 

vedr. smitteudbrud mm. Byrådet 

orienteres 

 

- Testkapacitet opnomeres 

 

- I proces med at finde 

Isoleringsmuligheder til borgere 

med Corona, der ikke kan 

isoleres i eget hjem. 

 

- 3. stik på botilbud – regionen 

komme ud på botilbud i næste 

uge og ugen efter. Opfordrer 

medarbejder til at følge det 

vaccineprogram, der anbefales 

eller at lade sig teste jævnligt. 

 

9. Evt. 

 

- Hørings indstilling fra Team Udbud jf. mail 

til Handicaprådet (sendt d. 4. nov. 21) 

 

Husk: Underskirftdokument vedr. vederlag 

 

5 min   

Vedr. Indstilling til høring fra Team 

Udbud. 

Pia har ikke fået sendt mail. Den 

eftersendes d. 9. nov. 21 

 

Vedr. underskriftdokument 

Pia har desuden glemt underskriftark. 

Hun vil forsøge at finde en løsning, så 

den kan tages på mail. 

 

Det er handicaprådets sidste møde i 

denne valgperiode. Nikals takker for 

gode møder og for indsatsen i rådet, der 

har været med til at gøre en forskel for 

mennesker med handicap. 

 

 


